



ORDER IN COUNCIL

ORDER

1. For the purposes of regulating certain activities, the Lieutenant Governor in Council designates, subject to section two of this order, the following amateur combative sports under section 83(2)(b) of the *Criminal Code of Canada* ("the *Criminal Code*"):
 - a) boxing
 - b) taekwondo
 - c) karate
 - d) sikaran arnis

2. The Lieutenant Governor in Council, for the purposes of section 83 of the *Criminal Code*, specifies the following organizations as bodies who may hold or permit other organizations to hold a contest between amateur athletes in their respective sports:
 - a) The Manitoba Amateur Boxing Association
 - b) Taekwondo Manitoba
 - c) Karate Manitoba
 - d) The Manitoba Association in Sikaran Arnis Inc.

3. Order in Council 257/2014 is revoked.

TOURISM, CULTURE, HERITAGE SPORT & CONSUMER PROTECTION	
Initiating Department/Agency	
Authorized Officer	
APPROVED BY:	
Civil Service Commission	
Finance	
APPROVED AS TO FORM:	
Name	
Legal Services Branch	Initials
BILINGUAL: <input checked="" type="checkbox"/> YES <input type="checkbox"/> NO	

AUTHORITY

The *Criminal Code of Canada* states:

Engaging in prize fight

83. (1) Every one who

- (a) engages as a principal in a prize fight,
- (b) advises, encourages or promotes a prize fight, or
- (c) is present at a prize fight as an aid, second, surgeon, umpire, backer or reporter,

is guilty of an offence punishable on summary conviction.

Definition of "prize fight"

(2) In this section, "prize fight" means an encounter or fight with fists, hands or feet between two persons who have met for that purpose by previous arrangement made by or for them, but does not include

- (a) a contest between amateur athletes in a combative sport with fists, hands or feet held in a province if the sport is on the programme of the International Olympic Committee or the International Paralympic Committee and, in the case where the province's lieutenant governor in council or any other person or body specified by him or her requires it, the contest is held with their permission;
- (b) a contest between amateur athletes in a combative sport with fists, hands or feet held in a province if the sport has been designated by the province's lieutenant governor in council or by any other person or body specified by him or her and, in the case where the lieutenant governor in council or other specified person or body requires it, the contest is held with their permission;
- (c) a contest between amateur athletes in a combative sport with fists, hands or feet held in a province with the permission of the province's lieutenant governor in council or any other person or body specified by him or her.

RECOMMENDED: **Acting**

Minister of Tourism, Culture,
Heritage, Sport and Consumer
Protection

APPROVED BY EXECUTIVE COUNCIL:

Presiding Member

ORDERED:

Lieutenant Governor Administrator

February 24, 2016

Date



BACKGROUND

1. Amendments to the *Criminal Code* (S.C. 2013, c.19) devolved to the Provinces, specifically to the Lieutenant Governor in Council, the ability to designate which amateur combative sports (in addition to those on the Olympic Program) should be granted legal sanction to hold contests.
2. The *Criminal Code* amendments also gave the Lieutenant Governor in Council the ability to specify which, if any body, should hold or permit contests involving legal amateur combative sports.
3. The Minister has concluded the above noted amateur sports and organizations respectively ought to be so designated and specified.
4. Order in Council 257/2014 designating amateur combative sports and organizations can be revoked.



DÉCRET

DÉCRET

1. Afin de réglementer certaines activités, le lieutenant-gouverneur en conseil désigne, sous réserve de l'article 2 du présent décret, les sports de combat amateurs qui suivent en vertu de l'alinéa 83(2)b) du *Code criminel* (Canada) :
 - a) la boxe;
 - b) le taekwondo;
 - c) le karaté;
 - d) le sikaran arnis.

2. Le lieutenant-gouverneur en conseil désigne, pour l'application de l'article 83 du *Code criminel* (Canada), les organismes qui suivent à titre d'entités pouvant tenir ou permettre à d'autres organismes de tenir des matchs de sport de combat entre athlètes amateurs dans les sports qu'ils régissent :
 - a) l'Association du Manitoba de boxe amateur;
 - b) Taekwondo Manitoba;
 - c) Karate Manitoba;
 - d) la Manitoba Association in Sikaran Arnis Inc.

3. Le décret n° 257/2014 est abrogé.

DISPOSITION HABILITANTE

Le *Code criminel* (Canada) prévoit notamment ce qui suit :

« Fait de se livrer à un combat concerté »

83. (1) Est coupable d'une infraction punissable sur déclaration de culpabilité par procédure sommaire quiconque, selon le cas :

- a) se livre, comme adversaire, à un combat concerté;
- b) recommande ou encourage un combat concerté, ou en est promoteur;
- c) assiste à un combat concerté en qualité d'aide, second, médecin, arbitre, soutien ou reporter.

Définition de « combat concerté »

(2) Au présent article, « combat concerté » s'entend d'un match ou combat, avec les poings, les mains ou les pieds, entre deux personnes qui se sont rencontrées à cette fin par arrangement préalable conclu par elles, ou pour elles. La présente définition exclut toutefois :

- a) le match de sport de combat, avec les poings, les mains ou les pieds, tenu entre athlètes amateurs dans une province, si le sport est visé par le programme du Comité international olympique ou du Comité international paralympique et, dans le cas où le lieutenant-gouverneur en conseil de la province ou la personne ou l'organisme qu'il désigne l'exige, si le match est tenu avec leur permission;
- b) le match de sport de combat, avec les poings, les mains ou les pieds, tenu entre athlètes amateurs dans une province, si le sport est désigné par le lieutenant-gouverneur en conseil de la province ou par la personne ou l'organisme qu'il désigne et, dans le cas où l'un ou l'autre de ceux-ci l'exige, si le match est tenu avec leur permission;
- c) le match de sport de combat, avec les poings, les mains ou les pieds, tenu entre athlètes amateurs dans une province avec la permission du lieutenant-gouverneur en conseil de la province ou la personne ou l'organisme qu'il désigne;
- d) le match de boxe ou d'arts martiaux mixtes tenu dans une province avec la permission ou sous l'autorité d'une commission athlétique ou d'un organisme semblable établi par la législature de la province, ou sous son autorité, pour la régie du sport dans la province ».

Tourisme, Culture, Patrimoine, Sport et Protection du consommateur
Ministère ou organisme d'origine
Fonctionnaire autorisé
APPROUVÉ PAR
Commission de la fonction publique
Finances
A
Nom
Bureau du conseiller législatif Paraphe

RECOMMANDATION **suppléant**

Ministre du Tourisme, de la Culture, du Patrimoine, du Sport et de la Protection du consommateur

APPROUVÉ PAR LE CONSEIL EXÉCUTIF :

Président

FAIT PAR :

Lieutenant-gouverneur **Administrateur**

24 février 2016

Date



JUSTIFICATION

1. Des modifications apportées au *Code criminel* (Canada) (ch. 19 des L.C. 2013) ont habilité les provinces, plus précisément le lieutenant-gouverneur en conseil, à désigner les sports de combat amateurs (autre que ceux qui sont visés par le programme olympique) qui devraient être reconnus juridiquement en vue de la tenue de matchs.
2. Les modifications au *Code criminel* (Canada) ont également habilité le lieutenant-gouverneur en conseil à désigner les entités, le cas échéant, qui devraient tenir ou permettre les matchs de sports de combat amateurs.
3. Le ministre a conclu que les sports amateurs et les organismes énumérés ci-dessus devraient être désignés.
4. Le décret n° 257/2014 désignant des sports de combat amateurs et des entités peut être abrogé.